
Initiatiefvoorstel

Aan: de voorzitter van de gemeenteraad t.a.v. griffie (griffie@cuijk.nl)*

Datum: 25 januari 2010

Onderwerp: Consultatiebureau 0-4 jarigen in Haps

Inhoud: 

Aanleiding  
Aanleiding voor dit raadsvoorstel is de sluiting van het consultatiebureau voor 0-4 jarigen in Haps door 
Thuiszorg Pantein, met goedkeuring van het college. De ondertekenaars van dit voorstel zijn niet 
overtuigd geworden van de juistheid van dat besluit, en leggen hierbij een alternatief ter 
besluitvorming voor aan de gemeenteraad. 

Probleemstelling
Het besluit van Thuiszorg Pantein om het consultatiebureau in Haps per 1 juli 2009 te sluiten is vooral 
gebaseerd op bedrijfseconomische argumenten. Naar de mening van Thuiszorg Pantein is het aantal 
geboorten te laag om de dienstverlening op het vereiste niveau efficiënt en doelmatig te kunnen 
aanbieden. Het college is hiermee akkoord gegaan, gezien het feit dat binnen een straal van 10 km. 
de dienstverlening beschikbaar zou blijven voor inwoners van Haps. Zoals blijkt uit de diverse 
gesprekken en toelichtingen.

Bij de behandeling van dit onderwerp in de commissie Burger van 12 januari 2010 bleek uit de 
reacties van de partijen een meerderheid tegen de sluiting van het consultatiebureau in Haps te zijn.
Tijdens die commissievergadering heeft ABC aangegeven bereid te zijn om op dit punt een 
initiatiefvoorstel aan de gemeenteraad voor te leggen.
De commissie Burger is van mening dat het consultatiebureau in Haps moet blijven als een 
belangrijke voorziening ten behoeve van de leefbaarheid en dat daarom niet ingestemd kan worden 
met het besluit van Thuiszorg Pantein tot sluiting van het consultatiebureau.

Oplossingsrichting
Het college heeft op verzoek van de raad (motie ABC) geprobeerd om Thuiszorg Pantein ertoe te 
bewegen om het consultatiebureau 0-4 jarigen te Haps voort te zetten en te zoeken naar een 
geschikte locatie. Thuiszorg Pantein op zijn beurt heeft te kennen gegeven inhoudelijke bezwaren te 
hebben tegen de uitvoering van de motie.

Het college heeft in het commissievoorstel van 12 januari 2010 jl. aangegeven dat mocht de raad van 
mening zijn dat er een CB in Haps terug moet komen, Thuiszorg Pantein daar aan zal mee werken. 
De commissie heeft daarbij op advies van de werkgroep CB Haps een keuze gemaakt voor de door
Thuiszorg Pantein aangereikte mogelijkheid van een CB van twee maal per maand één dagdeel, 
welke volgens de kostenopzet van Thuiszorg Pantein begroot wordt op een jaarlijks bedrag van         
ca. € 19.000,--. 
Het betreft een kostenraming van een CB in Haps naast een ongewijzigd aanbod in Cuijk. 
Aangezien het aanbod CB in Cuijk na de sluiting van het CB in Haps is verruimd met 1 dagdeel stellen 
de ondertekenaars van dit voorstel voor om bij openstelling van het CB in Haps ook voor de 
openstelling van het CB in Cuijk weer terug te gaan naar de ‘oude situatie’ van voor de sluiting van het 
CB in Haps. Het totale aanbod van CB dagdelen in de gemeente Cuijk blijft daardoor gelijk.



Huidig beleid
Bij Thuiszorg Pantein en andere thuiszorgorganisaties is een ontwikkeling in gang gezet naar 
centralisatie. Verscherping van de landelijke richtlijnen omtrent kwaliteit, wijziging in de doeluitkering 
(verdeelcriterium kleine kernen is vervallen) en efficiency liggen hieraan ten grondslag. 
Desondanks is er ruimte voor kleinschalige consultatiebureaus (voorbeeld Eerde) mits de daaraan 
verbonden extra kosten door de gemeente aanvullend worden gefinancierd, zo is uit de 
onderhandelingen omtrent CB Haps gebleken. (zie commissievoorstel januari 2010)

Relatie met/ Denk aan: 
Financiële gevolgen 
Voor een CB in Haps heeft Thuiszorg Pantein de kosten in beeld gebracht van een wekelijks CB van 
ca. € 34.000,00 en een CB iedere 2 weken van € 19.000,00. Het betreft een kostenraming van een CB 
in Haps naast een ongewijzigd aanbod in Cuijk. 
Over de feitelijke invulling en de werkelijk te maken kosten zal nader overleg met Thuiszorg Pantein 
worden gevoerd, zodra het besluit tot een CB in Haps door de raad is genomen. Hierin zal worden 
meegenomen hoe de kosten voor het CB in Haps zijn onderbouwd en waar besparing mogelijk is. De 
ondertekenaars zijn van mening dat de begroting van Pantein op dit moment erg ruim is opgezet.   

Dekking
De gemeentebegroting jeugdgezondheidszorg 0 – 4 jarigen, voor 2010, voorziet niet in de totaalkosten 
van een consultatiebureau in Cuijk en Haps. De door Thuiszorg Pantein ingeschatte extra kosten 
zullen € 19.000,-  gaan bedragen. In de praktijk zal moeten blijken wat de daadwerkelijke hoogte is 
van de extra kosten. Gelet op de begroting van Thuiszorg Pantein is de verwachting dat het extra 
benodigde bedrag eerder lager zal zijn dan hoger.
Voor de dekking van deze verhoging stellen wij voor om die te putten uit de post onvoorzien van de 
begroting 2010. Bij gelegenheid van de Kadernota 2011 zal in een integrale afweging de ruimte 
gevonden moeten worden voor een dekking van de werkelijke structurele kosten.

Omdat het hier gaat om een bestaande voorziening kan van een precedentwerking ten aanzien van 
nieuwe voorzieningen in de overige dorpen en wijken geen sprake zijn.

Planning: 
- Besluit raad 25 januari 2010
- Overleg Thuiszorg Pantein en gemeente over de uitvoering van het besluit en het opstellen van   
  werkelijke kosten verbonden aan een CB in Haps en evt. gevolgen voor het CB in Cuijk.
- Terugrapportage raad.

Communicatie: Op de voor raadsvoorstellen gebruikelijke wijze

Ondertekening:

Gerard Stoffels, Tonnie Jacobs, Henk Siroen, Riet van Heumen-Janssen,
Wiel Pluk Willemieke Vervoort-Reijnders

Hans Kerskens Anne van Diemen, M.S. van Veen,
Nicolle te Velde-Hofhuizen C.M. Angevaren



Achtergrondinformatie voor de raads- en commissieleden betreffende dit initiatiefvoorstel

Voorgeschiedenis

Het proces rond de sluiting van het consultatiebureau 0-4 jarigen (CB) in Haps betreft een periode 
vanaf juli 2008, waarvan het verloop aan de hand van enkele data beknopt is samengevat.

Op 17 juli 2008 heeft Thuiszorg Pantein de gemeente geïnformeerd over het voornemen om het 
consultatiebureau in Haps te sluiten. Nadat de Thuiszorg dit voornemen nader had beargumenteerd 
hebben er besprekingen plaats gevonden tussen Thuiszorg, gemeente en vertegenwoordigers van 
namens de dorpsraad Haps. De inzet was om begrip te krijgen voor dit voorgenomen besluit. Dat 
heeft niet tot het beoogde resultaat geleid. De argumenten van Thuiszorg konden de werkgroepleden 
CB Haps niet overtuigen.

Op 28 januari 2009 heeft Thuiszorg Pantein het college meegedeeld om het CB in Haps per 1 
september 2009 te zullen sluiten. Dit besluit is mondeling toegelicht aan de werkgroep CB Haps.
Op 24 april 2009 kaart de werkgroep CB Haps de aangekondigde beëindiging van het CB aan in de 
commissie Burger. 

Op 29 juni 2009 neemt de raad de motie van de fractie ABC aan om Thuiszorg Pantein ertoe te 
bewegen om komend jaar het consultatiebureau 0-4 jarigen te Haps voort te zetten conform de 
voorheen geleverde dienstverlening en intussen te zoeken naar een geschikte medegebruik locatie 
waarin de voorheen geleverde dienstverlening door Thuiszorg Pantein kunnen worden voortgezet.
Thuiszorg Pantein op zijn beurt heeft aangegeven inhoudelijke bezwaren te hebben tegen de 
uitvoering van de motie. Op grond hiervan heeft het college geconcludeerd dat het niet mogelijk was 
om opdracht 2 van de motie (zoeken naar een geschikte medegebruik locatie) uit te voeren.

Op september 2009 hebben vertegenwoordigers van de raad/commissie Burger, werkgroep CB Haps 
en Thuiszorg Pantein met elkaar gesproken. Hier is uit voortgekomen dat werkgroep CB Haps en 
Thuiszorg Pantein met elkaar in gesprek zijn gegaan. Het verslag van deze bespreking is ter 
kennisneming gebracht van de commissie Burger van oktober. Omdat slechts één van de afspraken 
was nagekomen, heeft de commissie volstaan met kennisname van dit verslag. De commissie Burger 
van november heeft kennis kunnen nemen van de uitkomsten van het (interne) onderzoek door 
Thuiszorg Pantein naar de mogelijkheid van een CB in Haps. Deze uitkomsten heeft Thuiszorg 
Pantein begin december voorgelegd aan de Werkgroep CB Haps. Het resultaat was dat beide partijen 
wat betreft het CB in Haps lijnrecht tegenover elkaar staan.

Op 12 januari 2010 heeft een meerderheid van de commissie Burger het voorstel van het college om 
genoegen te nemen met de uitkomst dat het CB in Haps gesloten zal blijven,  afgewezen. 
De commissie heeft besloten om aan de raad van 25 januari een initiatiefvoorstel voor te leggen voor 
de realisering van een CB in Haps, dat twee maal per maand plaats vindt.


